

# ការផ្តល់យោបល់របស់អ្នកអំពីវ៉ាក់សាំងជំងឺ COVID-19

តើវ៉ាក់សាំងជំងឺ COVID-19 មានសុវត្ថិភាពដង្ហែបទេ? វាត្រូវបានផលិតចេញមកលើសពីមួយឆ្នាំហើយ។

បាទ/ចាស៍។ សហរដ្ឋអាមេរិកផ្តល់ឱ្យយុវជនវ៉ាក់សាំងទាំងអស់មានសុវត្ថិភាពតាមដល់ខ្លួនឯងអាចផ្តល់បាន។ អ្នកវិទ្យាសាស្ត្រមានផលិតវ៉ាក់សាំងជំងឺ COVID-19 យ៉ាងឆាប់រហ័ស ប៉ុន្តែដំណើរការត្រួតពិនិត្យតាមដំណើរការសុវត្ថិភាពដល់ការផលិតវ៉ាក់សាំងផ្សេងៗទៀតអនុវត្តតាម។ មនុស្សសរុបមាននាមកពីជាតិសាសន៍ និងជនជាតិជាច្រើនមានទទួលបានការចាក់វ៉ាក់សាំងរួចរាល់។

តើវ៉ាក់សាំងជំងឺ COVID-19 អាចប្តូរឆ្លងនឹងប្តូរទៅវិញវិញយ៉ាងដង្ហែបទេ?

បាទ/ចាស៍។ ពេលដែលវិទ្យាសាស្ត្រប្តូរឆ្លង ពួកវាត្រូវបានហៅថាវិញវិញយ៉ាង។ ការសិក្សាបានណែនាំថាវ៉ាក់សាំងជំងឺ COVID-19 ផ្តល់ការការពារពីប្តូរឆ្លងនឹងប្តូរឆ្លងបន្តិចបន្តួចនេះ។ ទោះបីជាបុគ្គលដែលចាក់វ៉ាក់សាំងរួចមានជំងឺ COVID-19 ក៏ដោយ ពួកគេនឹងមិនផ្តល់ឱ្យខ្លួនឯងឬផ្តល់ឱ្យដទៃទៀតជាអ្នកមិនមានវ៉ាក់សាំងនោះទេ។

តើវ៉ាក់សាំងជំងឺ COVID-19 អាចផ្តល់ឱ្យមានជំងឺ COVID-19 ដង្ហែបទេ?

ទេ។ វ៉ាក់សាំងជំងឺ COVID-19 មិនមានផ្ទុកវិរុសដល់ស្រទាប់នោះទេ។ វ៉ាក់សាំងជំងឺ COVID-19 មានប្រសិទ្ធភាពដោយហ្វីកហាត់ប្តូរឆ្លងនឹងប្តូរឆ្លងពីវិទ្យាសាស្ត្រប្តូរឆ្លងនឹងវិរុសដល់បង្កកជំងឺ COVID-19។ ពេលខ្លះវាអាចបង្កករោគសញ្ញាដូចជាក្នុងខ្លួន។ រោគសញ្ញាទាំងនេះគឺជាមួយគ្នា។ វាគ្មានតម្លៃសញ្ញាបង្កហានិភ័យកំពុងបង្កកជំងឺការពារប្តូរឆ្លងនឹងវិរុសនោះទេ។

តើវាមានសុវត្ថិភាពប្រើក្នុងការចាក់វ៉ាក់សាំងប្តូរឆ្លងនឹងប្តូរឆ្លងមានកូនទៅក្នុងកូនរបស់ខ្ញុំ?

បាទ/ចាស៍។ Centers for Disease Control and Prevention (CDC, មជ្ឈមណ្ឌលគ្រប់គ្រងជំងឺ និងបង្ការជំងឺ) ណែនាំឱ្យចាក់វ៉ាក់សាំងជំងឺ COVID-19 ប្តូរឆ្លងនឹងប្តូរឆ្លងកំពុងពុយយាមមានគភ៌ឡើយ ឬនាពេលអនាគត។ វាមិនមានភស្តុតាងណាមួយជាក់លាក់ថាវ៉ាក់សាំងណាមួយអាចផ្តល់ឱ្យមានផលប៉ះពាល់ដល់ការមានកូនទៅដល់ស្ត្រី ឬប្តូរឆ្លងនោះទេ។ នេះរួមបញ្ចូលទាំងវ៉ាក់សាំងជំងឺ COVID-19 ផងដែរ។

តើស្ត្រីដែលមានគភ៌ ឬកំពុងបំបៅកូនអាចទទួលបានការចាក់វ៉ាក់សាំងដង្ហែបទេ?

បាទ/ចាស៍។ CDC និង American College of Obstetricians and Gynecologists (មហាវិទ្យាល័យសម្រាប់និងរោគសាស្ត្រ) ណែនាំវ៉ាក់សាំងជំងឺ COVID-19 សម្រាប់អ្នកដែលមានគភ៌ ឬកំពុងបំបៅកូនទាំងអស់។ ការផ្តល់ជំងឺ COVID-19 ពេលកំពុងមានគភ៌ បង្កករោគសញ្ញាខ្ពស់ក្នុងការផ្តល់ជំងឺឆ្លង និងកំណើតគភ៌មិនគ្រប់គ្រាន់។ អត្រាប្តូរឆ្លងនឹងប្តូរឆ្លងក្នុងការចាក់វ៉ាក់សាំងជំងឺ COVID-19 ក្នុងអំឡុងពេលមានគភ៌មានច្រើនជាងហានិភ័យណាមួយដែលអាចកើតមាន។ ប្តូរឆ្លងនឹងប្តូរឆ្លងមានសំនួរ